
 
 

 

                                                                                           Komorów 28.11.2017 
 
 
 
 

Zarząd Osiedla Komorów  
 
                                                                    
                                                                               Wójt Gminy Michałowice 
                                                                               Krzysztof Grabka 
                                                                               Al. Powstańców Warszawy 1 
                                                                               05-816 Reguły 
 
 
dot.  wniosku  z dnia 25 lipca 2017 r. o wydanie zezwolenia na usunięcie drzew   
        na Pl. Markowiczów  w Komorowie  
 

 
 
Szanowny Panie, 
 
      Zarząd Osiedla Komorów,  po zweryfikowaniu w ramach wizji  lokalnej ujętych 
we wniosku  drzew uważa, że sytuacja na tym skwerze po raz kolejny nasuwa 
myśl o podjęciu decyzji  o skablowanie naszych ulic. Likwidacja linii 
napowietrznych uchroniłaby wiele drzew i pozwoliła na zachowanie krajobrazu, 
jak również  na właściwą pielęgnację. 
        W kwestii samego wniosku uważamy, że :drzewa określone w nim  jako 
zamierające lub martwe są takie w rzeczywistości. W przypadku kilku drzew 
mamy zdecydowaną   opinię. Uważamy, że dla tego terenu istotnym jest 
utrzymanie charakteru  małego parku z  rozbudowaną infrastrukturą. 
 
Proponujemy: 
 
- klony jesionolistne rosnące wzdłuż ogrodzenia Placu  od ul. Kolejowej, 
oszpecone nieprawidłowymi cięciami zamienić na 10- letnie drzewa  jednego 
gatunku o  dużych  liściach, np. klony, kasztanowce. Nasadzenia powiązane z 
programem pielęgnacyjnym pozwolą na utrzymanie charakteru tego skweru i 
będą dawały cień, który jest niezbędny w upalne dni dla przebywających tam 
osób. Prosimy o nie kontynuowanie dalszego  nasadzania młodych jarząbów. Te 
które są  urozmaicą zieloną przestrzeń, lecz nie dadzą cienia, gdyż mają zbyt  
małe liście i nie są charakterystyczne dla tego terenu. 
 
-brzoza brodawkowata, oznaczona jako nr 1 rosnąca na parkingu również jest 
oszpecona nieprawidłowymi cięciami  i chora, powinna być wymieniona na  nowe 
drzewo typu brzoza 
 
 
 



 
 
- topola biała oznaczona nr 2 jest absolutnie pięknym drzewem, zdrowym i jest do 
uratowania. 
 
- klon zwyczajny oznaczony nr 4 umiejscowiony pod linią energetyczną, poza 
ogrodzeniem Placu Markowiczów, jest do uratowania, gdyż  wystarczy przyciąć 
jeden konar.aby nie było kolizji z linią energetyczną 
 
- dwa dęby oznaczone nr 27 i 28 są  zdrowe, kilku letnie  i nie wolno tak 
wspaniałych drzew wycinać. Drzewa te  rosną obok siebie i zapewne będą miały 
pień walcowaty z wysoko osadzonymi i niezbyt rozbudowanymi koronami.  
 
- dwa dęby  oznaczone  nr 15 i 21 należy pozostawić  i prowadzić prawidłową 
pielęgnację. 
 
- lipy  oznaczone  nr 18-20 i 22 należy pozostawić i prowadzić właściwą 
pielęgnację 
 
- brzoza brodawkowata oznaczona nr 26 jest do wycięcia ze względu na jej stan . 
 
- klony zwyczajne  oznaczone nr 16, 23-25 oraz 29-32 należy  jeszcze raz poddać 
analizie ich stanu zdrowotnego. 
 
- robinie akacjową  oznaczona nr 33 należy pozostawić. 
 
        W powyższej sprawie zgodne stanowisko z  Zarządem Osiedla Komorów ma    
Towarzystwo Przyjaciół Miasta Ogrodu Komorów – Komorowianie . 
 
Liczymy na Państwa podejście z właściwą atencją do naszej opinii  w powyższej 
sprawie i zweryfikowanie swojego wniosku złożonego do Starostwa. 
 
 
Z poważaniem 
 
Iwona Masłowska  
Członek Zarządu Osiedla Komorów 
 
 
 
Do wiadomości: 
1.Starosta Pruszkowski , ul. Drzymały 30,    05-800 Pruszków 
2.TPMOK Komorowianie 
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